
REFERAT AF 
SKOLEBESTYRELSESMØDE 

1. oktober 2024 

Kl. 17:00 – 19:30  

Afdeling Lundebjerg 

 

 

Medlemmer 

Forældre 

 

 

 

 

 

Elever 

 

Medarbejdere 

 

Mads Kristensen, Mette S. Nielsen, Signe Andersen, Lone 

Kirstine Pallesen, Johnny Hejdemann, Sandra Schødt 

Nøddebo, René Jensen, Murat Gazi Erdogan, Simon 

Husum-Jacobsen  

(Suppleanter: Lars Due Nielsen, Ann Dorte G. Davidsen)  

 

Maria, 7E - Jonathan, 8D - Lærke, 9E 

 

Louise Rødkilde, Stine Jo Helmark, Christian Sønchsen  

 

Afbud: Louise Rødkilde, Maria 7E, Signe Andersen, Lone Kirstine 

Pallesen, Johnny Hejdemann, Sandra Schødt Nøddebo,  

René Jensen, Ann Dorte G. Davidsen 

 

På grund af for mange afbud udsættes beslutningspunkter til 

næste møde.  
 

Inviterede 

Ledelse 

 

 

Politisk 

 

Distriktsskoleleder Nana H. Walbum 

Souschef Gitte Aggerholm 

 

Peter Als 

 

O = Orientering / B = Beslutning 

 

17:00 – 17:20 Godkendelse af princip for klassesammenlægninger (B) 

 Princip for dannelse af nye stamklasser i et skoleforløb er blevet 

opdateret (tidligere navngivet ”Princip for 

klassesammenlægninger”), men nåede desværre ikke at blive 

behandlet på det seneste møde i Skolebestyrelsen. 

 Kan skolebestyrelsen godkende princippet? 

 

Bilag 1 - Princip for dannelse af nye stamklasser i et skoleforløb” 

(samme bilag som vedhæftet på skolebestyrelsesmødet den 2. 

september 2024) 

På grund af for mange afbud udsættes beslutningspunktet til næste 

møde.  

Mads 
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17:20 – 17:30 Ændring til forretningsorden – 2. behandling (B) 

 Ændringen blev godkendt på seneste møde i skolebestyrelsen, 

og jf. forretningsordenens punkt 13 er det gældende når det 

godkendes 2. gang. 

 Kan skolebestyrelsen godkende nedenstående ændring til 

forretningsordenen? 

 Tilføjelse i afsnit 1 - Formand og Næstformand vælges for 1 

skoleår, og valget foretages på det første 

skolebestyrelsesmøde i et nyt skoleår. 

 Bilag 2 (link) 

forretningsorden_for_skolebestyrelsen_paa_skovlunde_skole_ve

dtaget_28.09.23.pdf (skovlundeskole.dk) 

 

På grund af for mange afbud udsættes beslutningspunktet til næste 

møde.  

 

Mads 

 

17:30 – 17:45 

 

Nyt fra Elevrådet (O) 

 
Elevrådet har drøftet overgang fra 6. til 7.klasse. Det har været 

med fokus på processen: 

 

God ide med introtur inden sommerferien.  

Vil gerne have flere ture inden sommerferien. 

Den første uge skal være mere social. En oplevelse at de var 

opdelt i grupper.  

Nogle siger, at man skal kunne ønske flere venner. Andre siger, at 

det ikke skal være muligt at ønske, da de ønsker man har kan 

ændre sig med tiden.  

 

Eleverne vil gerne have indflydelse på, hvor man skal hen på 

introtur.  

 

Mange er glade for nye klasser, men der var uenighed om 

måden at gøre det på. 

 

Der er ønske om bedre rengjorte klasselokaler, når man starter i 

en ny klasse efter sommerferien. Elevrådet kan tage et billede og 

mail det til Nana, så det kan sendes videre til dem, der tager sig 

af det.  

 

Der er et ønske om, at der skal være gratis bind og tamponer, på 

skolen, som det er let at få fat i.  

 

Elevrådet skal være med til at komme med input på 

badefaciliteter, når de skal renoveres.  

 

 

Eleverne 

 

17:45 – 18:00 

 

Forplejning 

 

https://skovlundeskole.dk/sites/skovlundeskole.subsites.ballerup.dk/files/forretningsorden_for_skolebestyrelsen_paa_skovlunde_skole_vedtaget_28.09.23.pdf
https://skovlundeskole.dk/sites/skovlundeskole.subsites.ballerup.dk/files/forretningsorden_for_skolebestyrelsen_paa_skovlunde_skole_vedtaget_28.09.23.pdf
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18:00 – 18:25 Revidering af ”Principper for dannelsen af klasser ved skolestart” 

 Indledende dialog om hovedelementerne i det eksisterende  

princip. 

 Hvilke elementer er der enighed om, og hvilke elementer kræver 

nærmere dialog? 

 Signe udarbejder efterfølgende et udkast som drøftes på et 

kommende skolebestyrelsesmøde og derefter på MED-udvalg. 

Bilag 3 - Principper for dannelsen af klasser ved skolestart 

 

Det er styrelsesvedtægten der er retningsgivende for hvad 

princippet indeholder og kan indeholde. 

En opmærksomhed i princippet er, at det kan være modstridende 

at ” Vi arbejder ud fra et nærhedshensyn og at ” Vi tilstræber at 

klasserne afspejler mangfoldigheden i skoledistriktet”. 

Der bliver spurgt til om kommunen har fokus på hvordan man 

sammensætter børn i dagtilbuddene ift. mangfoldighed. 

Kan det være en ide at matrikelplacere fra maj til juni, så 

klassedannelsen sker på baggrund af kendskab til eleverne 

sammen, for at skabe de bedst mulige klasser? I så fald skal det 

være tydeligt i princippet. 

Der skal også være opmærksomhed på, at BFO’ en ikke bliver for 

opdelt på matriklerne.  

Kommende år bliver det på grund af udfordringer med kapaciteten 

på Lundebjerg nærhedsprincippet med adresse som bliver styrende 

for klassedannelsen.  

Der skal udarbejdes et nyt udkast på baggrund af ovenstående 

drøftelse. Mads udarbejder et nyt udkast til et opdateret princip og 

sender det til Nana, som tager det med i MED. 

 

I princippet skal der være relevante referencer til 

styrelsesvedtægten med i det opdaterede princip.  

Mads 

18:25 – 18:50 Dialog om processen for indholdet i Strategi mod mobning (O) 

 Dialog om udkastet til Strategi mod mobning, som er under 

behandling i MED-udvalgets arbejdsgruppe 

 Forventningsafstemning til indhold og omfang 

 MED-udvalgets arbejdsgruppe medtager input til videre 

bearbejdning 

 Strategi mod mobning skal være færdigbehandlet inden 

udgangen af 2024 

Bilag 4 – Udkast til strategi mod mobning 

 

Udkastet er udarbejdet på baggrund af oplæg fra ”Red Barnet” og 

drøftelse med medarbejderne.  

 

De første input fra Skolebestyrelsen, som vil blive taget med videre til 

arbejdsgruppen.  

 

Mads  
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- Godt at få et udkast at kunne forholde sig til. 

- Nysgerrighed på hvem der definerer udfordringen. 

- Forældrerollen og ansvaret kan godt uddybes. Der må godt 

stilles flere krav til forældre, og gerne mere konkret. I sær omkring 

forebyggelse.  

- Der må gerne være råd til, hvordan man handler som forældre 

ift. andre forældre.  

- Kan der være en konfliktvejleder på skolen? Eller beskrive det vi 

allerede gør. Det vil være et stærkt signal  

- En beskrivelse af de fællesskaber vi har på skolen, og det vi skal 

passe på.  

- Godt at der et digitalt aspekt.  

  

Arbejdsgruppen ønsker at få aktiveret elevrådet, så der kan være et 

elevperspektiv med om hvordan eleverne hjælpes bedst.  

 

Der er en opmærksomhed på, at meget bliver grundlagt i 

daginstitutionerne, så hvordan kan de være med til at bidrage til 

det gode fællesskab.  

 

Det skal på kommende dagsordner for Skolebestyrelsen, da 

strategien skal være færdig i udgangen af 2024. 

 

18:50 – 19:00 Fransk for begyndere på 6. årgang (O/B) 

 Status for brugen af Fransk for begyndere på 6. årgang – Nana 

giver en opdatering på historikken og processen 

 De seneste 3 år er faget ikke blevet oprettet grundet manglende 

tilmelding 

 Skolebestyrelsen skal drøfte om Skovlunde Skole fremadrettet skal 

tilbyde franskundervisning 

 

På grund af for mange afbud udsættes beslutningspunktet til næste 

møde.  

 

 

Nana 

19:00 – 19:15 

 

Opsamling fra møde med kontaktforældre (O) 

 Ca. 34 forældre deltog (inkl. 6 forældrerepræsentanter fra 

Skolebestyrelsen) 

Bilag 5 - Kontaktforældremøde - september 2024 

Bilag 6 - Opsamling på møde med kontaktforældre på Skovlunde 

Skole - 11. september 2024 

 

      

Mads orienterede om kontaktforældremødet. Johnny og Mads 

fortalte om Skolebestyrelsens og kontaktforældrenes rolle på skolen.  

 

Drøftelser på mødet:  

Sukkerpolitik  

Skærmbrug i undervisningen 

Opbevaringsmulighed til mobiler i indskolingen. 

 

Mødet viste, at det er et relevant møde at have og vigtigheden at 

holde kadencen og hver gang italesætte kontaktforældrenes rolle.  

Mads 
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I nyhedsbrevet vil det være muligt at orientere alle forældre på 

skolen om kontaktforældremødet og hvad der blev diskuteret.  

 

Det vil være en god ide, at elevrådet drøfter Sund Skolemad igen, 

og taler om udbud, brugen af Sund Skolemad og erfaringer.  

Det store elevråd skal tage fat i kontaktlærerne til elevrådet, som 

kan orientere de øvrige kontaktlærere til mellemtrins- og 

indskolingselevråd. Så alle elevråd kan give deres besyv med.  

 

19:15 – 19:30 

 

 

 

Kort orientering (O) 

 

Signe Andersen har meddelt, at hun ønsker at stoppe i 

skolebestyrelsen, og suppleant Lars Due Nielsen er 

forældrerepræsentant fra dags dato. 
 

 Skolens ledelse  

Nana orienterer kort om kapacitetsudfordringer på afd. 

Lundebjerg de næste tre år. Så der starter et arbejde med at 

finde en løsning inden januar på, hvor klasserne skal være. Det vil 

være et fast punkt på MED og Skolebestyrelsen i den kommende 

tid.  

 

Garderobeprojektet starter på indskolingen afd. Rosenlund efter 

efterårsferien. 

 

 Medarbejdere 

Der har været ansættelsessamtaler på begge afdelinger, og der 

er ansat nye lærere til kommende 3.årgang på afd. RO og 

7.årgang på afd. LU.  

 

Der er stort personalearrangement på fredag d. 4.oktober, som 

160 medarbejdere glæder sig til. 

 

 Forældrerepræsentanter  

 Hvem vil med til Landsmøde i ”Skole og Forældre”? 

LANDSMØDE 2024 - bliv en stærkere stemme for din 

skolebestyrelse | Skole og Forældre (skole-foraeldre.dk) 

 

Der er ingen forældrerepræsentant med til Landsmødet. 

 

På næste Skolebestyrelsesmøde skal ansættelsesudvalget 

med på dagsorden. 

 

Forældre i Skolebestyrelsen kan skrive til Jane Henriksen i 

administrationen, hvis man er interesseret i at få bladet ”Skole 

og Forældre” sendt hjem. 

 

 

Ledelsen 

Medarbejdere 

Forældre 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2024-bliv-en-st%C3%A6rkere-stemme-din-skolebestyrelse
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2024-bliv-en-st%C3%A6rkere-stemme-din-skolebestyrelse
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Emner til behandling på fremtidige skolebestyrelsesmøder (ikke prioritet rækkefølge) 

 

 

 

 

 

 

 

Emne  

Lovpligtige principper 

– Identificere de manglende 

– Lav en plan for udarbejdelse  

Mulige principper  

– Identificere behov og ønsker 

– Lav en plan for udarbejdelse 

Forældreinddragelse 

– Dialog om behov og ønsker 

Skolefritidsordning 

– Dialog om inddragelse af skolefritidsordning (BFO, Fritter, ungdomsklub osv.), sikre et 

fælles arbejde før, under og efter skoledagen.  

Dialog om digitaladfærd  

- Hvad skal digitale medier bruges til, og i hvor stort omfang skal det være en del af 

undervisningen og dagligdagen i skolen (skoletid, frikvarter, fritidsordning) - skole medier / 

privat medier 

Opfølgning på klassedannelse i 6.-7. klasse 

- Erfaringer og status fra de seneste år 

Gallafest på Skovlunde Skole 

- Dialog om skolens rolle i Gallafest i 9. klasse 

Højt begavede elever 

- Hvordan kan Skovlunde Skole skabe de bedste rammer for højt begavede elever 

- Medtage erfaringer fra andre skoler 


